
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

ACTA CONSELL DE BARRI DEL GÒTIC 
 
DATA: 13 de desembre de 2016 
Ordre del dia  

1) Informacions diverses de Regidoria  

2) Propostes de Millora de plaça Sant Miquel  

3) Precs i preguntes 

 
Assistents:  
Regidora: Gal.la Pin  
Conseller Tècnic: Jordi Rabassa  
Conseller: Santi Ibarra  
Tècnica de Barri: Mariona Buxadé 
 
Pren la paraula la presidenta del Consell de Barri, Teresa Caja, que agraeix la participació en la 
sessió del consell de barri i informa de la composició de la taula: la Regidora Gala Pin, el 
conseller Tècnic en Jordi Rabassa, Santi Ibarra, Conseller de Districte, la Mariona Buxadé, 
tècnica de barri. Excusa la presència l’Albert Sancho per motius de salut  
 

1) Informacions diverses de Regidoria  

La Regidora informa que l’ordre del dia consta d’un punt informatiu sobre el Pla de Barris i 
posteriorment es treballarà al voltant de la urbanització de la Plaça Sant Miquel, que el Govern 
va proposar a la Comissió de Seguiment. Es tracta d’una plaça de la que se n’ha parlat en 
diverses ocasions i el grup municipal d’ERC va fer proposat de reurbantzació al darrer Plenari. 
Els veïns i les veïnes del Gòtic conviuen amb una mancança d’espais públics i la Plaça Sant 
Miquel no acaba de funcionar correctament com a tal.  
Punt informatiu del Pla de barris, a càrrec de la Regidora i d’Andreu Meixide (cap de plans  del 
Pla de Barris Raval Sud – Gòtic Sud). 
En aquest enllaç podeu veure la presentació que es va fer: 
http://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/presentacio_pla_de_bar
ris_0.pdf 
 

2) Propostes de Millora de plaça Sant Miquel  

La Regidora i el Conseller Santi Ibarra expliquen que al Gòtic hi ha pocs espais públics, estan  
sobresaturats de visitants i per tant costa usar-los nivell veïnal. La plaça Sant Miquel era un 
pàrquing anys enrere i es va aconseguir una plaça gràcies a la lluita de veïns i veïnes, moltes de 
les quals ja no viuen al barri.  
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Es proposa una dinàmica a partir d’un mapa de com està la plaça avui en dia, i un mapa de la 
proposta del govern anterior, però que no compromet a res, i es treballarà per grups. Per 
definir la participació cal explicar els seus límits. En aquest sentit, no entren dins de la 
participació: 

 La distribució de terrasses: fa poques setmanes s’ha aprovat l’ordenació prèvia de la 

plaça, que manté les taules i les cadires però es redueix l’espai. 

 L’escultura  

 Càrrega i descàrrega: n’hi ha d’haver, però no té perquè estar situada en el mateix punt. 

 Places de pàrquing per persones amb diversitat funcional.  

 Hi ha servitud pels mitjans de comunicació 

Es debat en 2 grups i es fa retorn: 
Els conseller Jordi Rabassa i Santi Ibarra fan el retorn del que s’ha parlat als grups 
Grup 1: 

 Dividir la plaça entre la part on hi ha el parc infantil, i dedicar-la a espai per veïns i 

veïnes; la part on hi ha les terrasses per serveis 

 Modificar l’àrea de càrrega i descàrrega i posar-la a la banda que hi ha les terrasses, a la 

porta de l’edifici històric de l’Ajuntament. 

 Surt la proposta d’usar l’espai de les terrasses per a càrrega i descàrrega quan aquestes 

no hi siguin. 

 Canviar el model de càrrega i descàrrega 

 Possibilitat de posar la càrrega i descàrrega al carrer Templers 

 Possibilitat que els mitjans de comunicació es posin a la plaça de Sant Jaume, a la 

cantonada del banc 

 Cal adaptar l’espai públic fora de la zona de jocs, perquè els nens i les nenes puguin 

jugar 

 Pensar en jocs grupals 

 Traslladar les reserves d’aparcament al carrer de la Font de Sant Miquel 

 Veure la possibilitat d’incorporar jocs per a gent gran 

 Augmentar les zones d’ombra i de vegetació 

 Suggeriment d’una persona: que el terra de l’àrea de jocs sigui de cautxú 

 Uns veïns defensen mantenir els esglaons que hi ha a la plaça i al carrer Gegants, 

“perquè són dels pocs llocs on podem seure”. 

Grup 2:  

 Cal gestionar l’ocupació excessiva de les terrasses 

 Desplaçar el Bicing al carrer dels Templers 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 Buscar una zona per a càrrega i descàrrega fora de la plaça, perquè ocupa massa espai. 

 Posar més bancs tradicionals, que hi càpiguen 2 o 3 persones 

 Alliberar l’entorn del parc infantil 

 Plantar arbres 

 Posar mobiliari de jocs per enfilar-s’hi 

 Posar parcs per a nens de 6 anys sense tancat 

 Incorporar jocs per nens i nenes majors de 12 anys i adolescents, com una taula de ping-

pong, pilota... 

 Veure com incorporar ombra 

 Treure les escales de la plaça i la de Gegants i Templers 

 Intervenció temporal diària a la zona de l’estàtua i les terrasses 

 
 

3) Torn Obert de precs i preguntes  

Calixto 
Pregunta què ha passat amb els cartells, perquè en tot el barri només n’he trobat dos i 
pregunta pels idiomes del cartell. Perquè no hi ha el castellà. 
Referent al pla de barris, indica que és una bona notícia donada la pressió turística que pateix el 
barri. I indica que el primer que s’ha de fer és netejar el barri. Hi ha una quantitat de negocis 
que aporten moltes molèsties als veïns, com les cannàbiques. Es queixa de la manca de temps 
de la tècnica de barri, que té altres tasques. Pregunta també per les inversions fetes amb taxa 
turística. 
Resposta:  
La Regidora respon que s’ha fet la convocatòria de sempre, però es revisarà que l’empresa ha 
fet la feina que calia, és cert que hi ha cops que hi ha cartells que es treuen.  
Volem apel·lar aquelles comunitats d’origen divers que són més majoritàries al districte d’una 
forma més directe, però es pot incloure el castellà sense cap problema. 
Funcionament Taxa Turística: Per una banda parlem del pla de barris i per altra estem parlant 
que una part de la taxa turística no pot deixar de invertir-se a Ciutat Vella. Hi ha dos tipus 
d’ingrés de la taxa turística. Per una banda uns tipus d’ingressos que són fixes, que és un acord 
al que es va arribar al mandat anterior i un altre posterior, que representen uns 2 milions 
d’euros, amb els que tenim més marge d’acció. Aquests 2M no ingressen tots a Ciutat Vella, 
però ingressem un percentatge que no arriba al 40% del que ingressa la Generalitat que ho 
dóna a Barcelona i d’aquí va als diferents barris. Es pot gastar en supòsits orientats bàsicament 
al turisme i la seva promoció nosaltres ho hem fet servir per revertir, per pal·liar aquests 
efectes negatius del turisme. Més enllà d’aquests anuncis que s’han fet de la inversió en grec i 
el Monestir de Pedralbes això no vol dir que Ciutat Vella no continuï ingressant aquest 
percentatge de dos milions i del percentatge global que rebem com a taxa turística. 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

Cannàbica de Còdols: ha estat inspeccionada, en general estem fent un pla d’inspeccions a les  
diferents cannàbiques perquè no és l’única cannàbica que actua de manera irregular, i estem 
pendents d’entrar a nivell  judicial a Còdols havíem anat a inspeccionar i llavors no ens van 
deixar  per tant hem de demanar a un jutge.  
Respecte a la tècnica de barri, dir que ni molt menys que la Mariona és mitja tècnica, perquè la 
Mariona dedica de manera molt professional a la feina. I si que, hi ha un pla de recursos 
humans de l’ajuntament per ampliar en gairebé 900 persones la plantilla de l’Ajuntament. 
Tenim una limitació per  la llei Montoro per ampliar recursos humans a l’Ajuntament. Igualment 
hem fet un pla de recursos humans i de fet ara estem incorporant tècnics a la divisió on treballa 
la Mariona de manera que quedarà més alliberada ara també estem incorporant gent . 
 
Cristina Molina – Comtessa de Sobradell  
És dels pocs carrers que tenen arbres, cada cop menys. Ara han optat que quan l’arbre està una 
mica malament, venen i el tallen. Llavors queda el pal i el forat i ja està. Per què no es reposen 
aquests arbres i es mantenen els que tenim? Perquè hi ha arbres que encara estan vius i caldria 
regar-los. Llavors es moren i queda encara més dessolat i es veu molt deixat. Es podria parlar 
amb parcs i jardins i veure perquè no s’està fent. Perquè potser inclús s’està pagant. 
Resposta: Hi ha vegades que quan es tallen arbres no es planten immediatament perquè es 
replanten en funció de la època de l’any. Si talles un arbre que s’ha de plantar a la tardor i és 
primavera, t’esperes fins a la tardor per plantar-lo. En tot cas mirem aquest cas concret que 
comentes amb parcs i jardins perquè de fet a l’audiència pública també hi havia algun veí del 
raval que comentava que feia un any, i llavors ja havia passat les quatre estacions, però 
comprovem-ho perquè efectivament tenim pocs carrers amb arbres al districte. 
 
Carles Mancho  

1) El Pla de barris de l’ajuntament s’afegeix al pla de barri de la Generalitat. No m’ha 

quedat clar si ara hi ha dos plans de barris, un pla de barris que se superposa amb un 

altre, o que s’han fos en un únic pla de barris.  

 
2) Què és això de les escoles enriquides, perquè a l’AMPA Baixeras no ho han sentit mai.  

 
3) L’Ajuntament, té cap manera de fer incidir en l’IBI per penalitzar molt dràsticament tot 

el que siguin pisos que no sigui cap altra cosa que inversió. L’Ajuntament té marge per 

augmentar l’impost que paga una immobiliària  

 
Resposta: L’antic Pla de Barris, provinent de la Llei de Barris incorporava Sant Pere i Santa 
Caterina, la Barceloneta i el Raval Sud, però la Generalitat va deixar de fer la seva aportació 
econòmica, però va quedar inversió per fer amb programes definits i àmbits d’acció  
focalitzats. Després tenim el Pla de Barris que impulsem com a ajuntament, per una banda el 
que hem fet és ampliar una mica l’àmbit que hi havia al Raval Sud, on s’estava intervenint amb 
la Llei de Barris, hem ampliat a Gòtic Sud. Algunes línies  s’han mantingut i altres s’han 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

modificat. El que dic és no és que afecta tant al gòtic. No és que el raval tindrà un pla de 
barris. Sinó que estarà tot al mateix document. 
Escoles enriquides. Pla de xoc d’IMEP i consorci que s’ha fet des de l’ajuntament amb les 
consorci d’educació per detectar les necessitats educatives específiques que tenen els centres 
que estan en els barris prioritaris entren dins aquest programa que s’està desenvolupant.  
Estem treballant en el que podríem anomenar – o sigui la proposta de l’IBI està bé – però 
estem treballant en el que podríem anomenar antigentrificació per dir-ho d’alguna forma que 
a Ciutat Vella, Gràcia, Poble Sec són mesures urgents. També es veritat que la fiscalitat, o sigui 
es pot jugar amb la fiscalitat, també les competències que tenim són limitades, aquí el que si 
hem posat en marxa a nivell de ciutat és el multar els pisos buits que tenim. 
 
 
Diego  
 
Moratòria per impedir que s’obrin nous locals, que va anunciar la regidora. Ha vist que han 
obert un supermercat a plaça Sant Jaume, i vol saber com han obtingut la llicència. Terrasses, 
Tenim aquests debats entre veïns i propietaris de locals, moltes vegades és gent que tenen 
uns interessos completament contraposats als interessos dels veïns i anar allà és molt 
complicat per nosaltres. Hem de trobar vies perquè és molt complicat que ens escoltin. I és 
complicat per nosaltres anar allà, i a més molts cops es posen agressius. Tenen els seus 
interessos per defensar i nosaltres defensem el comú. 
 
Boqueria. Tenim un mercat que està morint. Cada dia està pitjor. Tenim una sèrie de 
comerciants que tenen vetlladors, suposo que amb el permís del mercat, però es creen 
veritables taps on no es pot passar. Els vetlladors estic parlant dels bars Universal, Pinotxo i un 
altre que hi ha a l’altra banda i no es pot passar. D’acord o sigui que com a mínim si es pogués 
solucionar això ja seria un gran pas. I després limitar les taules dels porxos. 
 
EL tema de paisatge urbà vam dir que faríem algunes trobades d’aquest tema en algun consell 
de barri crec, i no se n’ha fet cap. És molt important limitar els rètols, cartells, luminotècnia, 
que hi ha en aquests locals que és veritablement bastant fastigós anar pel barri i veure 
aquesta forma de fer publicitat en els nostres espais i fer malbé el paisatge urbà que en altres 
llocs d’Europa es cuida molt. Demanem reunions de paisatge urbà i també el tema de la 
neteja si podem fer una reunió amb els responsables que se’n va.  
 
Resposta 
 
Local de plaça Sant Jaume: S’ha inspeccionat diverses vegades, i parlo de memòria però diria 
que té una ordre de cessament en marxa, però si no cessa haurem de precintar perquè 
efectivament està actuant sense llicència. Dit això, també per evitar confusions, la suspensió 
de llicències es va fer a l’octubre. I la suspensió de llicències no afecta a aquelles obres que ja 
estan en marxa o aquelles llicències que ja estaven donades. No és el cas però, ho diem 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

perquè és possible que veiem que alguns locals obren nous i és perquè ja tenien la llicència 
concedida.  
 
Terrasses: és cert i que hem de pensar, i vaig més enllà de les terrasses, és cert que hem de 
pensar en mecanismes de participació que siguin mecanismes d’equitat, no tant d’igualtat i 
aquí també n’hem d’aprendre. No només de terrasses si no també de molts altres espais que 
hem anat generant. De fet el que estem treballant també com a ajuntament és la participació 
diversa per a poder arribar a gent que normalment no arribem i que té més dificultats per 
participar 
 
Boqueria: Estem treballant en una mesura de govern per poder per una banda protegir  la 
Boqueria com a mercat municipal també per a aquells locals i aquella gent que ho està fent bé 
a la Boqueria i l’Institut de mercats també té un Pla de mercats que estan incrementant les 
inspeccions.  
No he acabat d’entendre la petició respecte a paisatge urbà, si després ens la pots aclarir una 
mica més.  
I amb el tema de neteja si que es va fer aquesta primera reunió i la idea seria fer una segona 
reunió després de Nadal. 
 
Luccia Vecchi  
Vol saber com es pot participar al grup impulsor del Pla de barris.  
 
Resposta d’Andreu Meixide: Al mes de gener convocarem tan entitats com veïns i veïnes per 
treballar sobre les línies que la regidora ha comentat, perfilant algunes i descarant unes o 
obrint unes altres potser, i començarem també a plantejar aquest grup impulsor. El grup 
impulsor es generarà quan tinguem el document que serà a finals de febrer. Es reunirà cada 3 
mesos i anirà validant si veiem que hi ha alguna cosa que s’està quedant enrere o alguna cosa 
que s’ha de portar a debat. Independentment d’això, el grup impulsor no és el grup que 
s’encarregarà de decidir les actuacions del pla de barri, és qui xequeja és qui controla les 
decisions. És a dir cada projecte és molt probable que tingui el seu propi grup de treball. Si la 
plaça Sant Miquel és un projecte -que ho és- tindria el seu propi grup de treball. No tota la 
pressió anirà sobre del grup impulsor, però. 
  
Teresa – AMPA BAixeras 
Respecte la nova normativa que entrarà en joc dels vehicles de mobilitat, hi ha el tema que els 
seegways i vehicles d’aquests podran circular per plataforma única, per tot arreu on passen 
cotxes. Llavors el gòtic és un cas especial on tots els carrers són de plataforma única, de 
manera que tornaríem, aquesta prohibició o tancament que s’havia fet que pel gòtic no 
podien circular seegways quan entri  de nou la normativa entenc o vull creure que hi haurà un 
tractament prioritària en el gòtic, per tal de que els seegways que no ens trobem de nou... o 
sigui que segueixin estan prohibits a tot el gòtic. I respecte la plaça Sant Miquel i donat que 
ens heu dit que fins el 2018 no podrà ser el tema obres s’entén que el primer pas és treure els 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

cotxes. Llavors si volem espai públic és imprescindible que de forma urgent els cotxes vagin 
fora independentment de quan es licitin les obres.  
Respecte el tema neteja, reitero que la neteja es faci bé.  Es faci i es faci bé perquè és que és 
un drama. I el que vaig dir a l’altre consell i ho reitero que la guàrdia urbana almenys alhora 
d’estar a les escoles, ha de vigilar perquè els cotxes no atropellin a les nostres criatures i no 
vigilar a les criatures perquè no travessin el carrer, com sembla que es pensa que ha de fer. 
Evidentment ha de vigilar les criatures perquè no travessin el carrer sense  mirar, però 
principalment el que hauria de fer és vigilar la velocitat dels cotxes quan s’acosten. No quan ja 
han passat, si no quan s’acosten  
Resposta: Teresa, sí ja ho vam dir que revisaríem el tema de VMP que en aquesta normativa 
nova estem parlant també de vehicles que són més sostenibles i per tant hem de poder també 
garantir o propiciar que siguin els veïns els que puguin circular. Ara mateix s’està treballant 
perquè tinguin determinades vies per les que puguin circular, però que com que a Ciutat Vella 
el que tenim és un ús turístic que moltes vegades se’n deriva en un mal ús si que seriem molt 
més restrictius i per tant la prohibició de circulació hi  continuarà sent. El que comentaves de 
treure els cotxes de Sant Miquel, és el que he dit abans. Hi ha coses que podem fer abans de 
tocar la pedra.  
El que comentaves de Guàrdia Urbana, que pugui estar pendent, de fet estan allà per això. Si 
no recordo malament hi ha una petició de l’AMPA que crec que s’ha de posar sobre la taula i 
verificar si és una petició de l’AMPA o no i tirar-la endavant o no que és posar bandes rugoses 
a sotstinent Navarro també per limitar aquesta velocitat. 
 
Nawel-veïna 
Como está el tema de la vivienda asequible en el barrio. Porque yo siendo joven a veces me 
dicen, compartes piso... y claro la respuesta es compartir piso, y claro la gente con niños y 
gente mayor tiene más prioridad yo entiendo no, el tema de gente con niños y gente mayor, 
pero a lo mejor todo el mundo quiere tener una casa aunque sea de 30 metros cuadrados 
siendo lo legal 
Resposta: El problema de la presión inmobiliaria en Ciutat Vella es el distrito que más lo sufre, 
tenemos herramientas pero tenemos también herramientas limitadas. De hecho la semana 
que viene se presenta el plan del ayuntamiento que tiene como tres niveles. Uno es de 
responder a la inmediatez, a la urgencia, y que implica, es esta línea de ir comprando 
viviendas para poder convertirlas en vivienda social sobre todo para responder a las 
situaciones de emergencia.  Otro nivel que es mas a medio-largo plazo que es la construcción 
de viviendas, no? Y también otro nivel que es fomentar otros tipos de tinencia, que no sea 
solo comprar o alquiler. En este sentido justo al distrito hemos tirado adelante un proyecto 
que es Joan de Borbó 11. Que también es la primera vez que una cooperativa de cesión de uso 
que plantea la tinencia de la vivienda de otra manera. Tu puedes tener la vivienda pero 
mientras la uses. Incluso la pueden heredar tus hijos, pero en el momento en que dejan de 
usarla la vivienda la usa la cooperativa. Que es una fórmula que permite evitar operaciones de 
especulación. Es una primera ronda de este tipo de cooperativas que se ha hecho una en el 
distrito y hay que ver cómo funciona para poder promover otras. Al margen de eso hay otras 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

herramientas y otras acciones como le comentaba a Carles, como multar vivienda vacía o 
campaña para conseguir que haya vivienda privada que pase a la bolsa de alquiler asequible 
del ayuntamiento. Dicho esto también hemos pedido tanto a la Generalitat como al Estado, 
que regulen el precio del Alquiler, sobretodo es competencia Estatal. Dicho esto las 
competencias y herramientas que tenemos como administración municipal son también 
limitadas, y en algunas zonas de la ciudad la presión inmobiliaria es también brutal. Aparte de 
eso también se ampliaron que eso sí que te digo que vayas a Pintor Fortuny 17, se ampliaron 
las ayudas al alquiler digamos también bajando el baremo de quién podía recibirlas. Si no 
tenías ingresos no podías recibir esas ayudas al alquiler y ahora sí que se puede. Entonces hay 
diferentes acciones que se han ido emprendiendo. La Oficina d’habitatge está  a Pintor 
Fortuny 17. 
 
Faus. 
Un dels eixos del Pla de barris, es tractava de treballar amb la sanitat del barri, llavors es 
tracta de dos problemes diferents? Atacareu conjuntament? Són pressupostos diferents? En 
el pla de barris parlàveu de treballar conjuntament en eixos de sanitat, en el pla de sanitat del 
barri no? Enteneu? Una altra pregunta és més concreta. Quines mesures de control penseu 
establir amb les terrasses a Sant Miquel perquè dies i dies i dies, allò no es complia ni a tirus. 
Llavors pintar allà unes línies i fer-los pensar que d’alguna manera els hi estàs limitant i llavors 
es passen i no es controlen, casi és pitjor. I l’altre l’intentaré fer. Com es pot participar com a 
persona en el pla de barris abans de l’elaboració del document.  
Resposta : Després l’Andreu intervindrà i ho deixarà més clar. Però no és que farem un Pla de 
salut comunitària, i un pla de barris. El pla de barris el que fa també és agafar aquelles eines 
que tenim ja al territori i fer que funcionin bé de forma transversal. De fet el gòtic era l’únic 
barri del districte que no tenia Pla de Salut Comunitària en tot el districte, i no per manca 
d’indicadors. I aquí el pla de barris el que ha de fer és ajudar a reforçar aquelles accions que es 
portin a terme des de Pla de Salut Comunitària. 
Amb el tema de mesures de control de terrasses, es van fent inspeccions periòdiques, i de fet 
si que recordaria no és només les terrasses de la plaça Sant Miquel, tenim altres llocs que 
incompleixen. I de fet això ja ho he explicat altres vegades, el que vam fer aquest estiu és 
recuperar un protocol que funcionava ja fa temps, que és que si es feien dos infraccions 
flagrants doncs es retirava la terrassa i per tant les inspeccions es van fer.  
En la línia del que comentava abans l’Andreu el Pla de barris no estarà tot absolutament 
detallat el que s’ha de fer, sinó que en aquesta idea de participar conjuntament, o sigui 
participar abans en l’elaboració que si que és cert que ho estem fent de manera ràpida, sinó 
en el desenvolupament de les accions que s’han de portar a terme, en la definició per dir-ho 
d’alguna forma.  
Teresa – AVV Gòtic  
Què passa amb l’edifici de Joaquim Pou 64, què serà? Es un gran edifici. Serà un hotel, seran 
apartaments, seran habitatges? Després C/ Petrixol nº 9 no sé què estan fent i estan fent 
obres. Rambla 114, un altre edifici que han anat buidant de veïns, ho sé perquè visc davant, 
han anat buidant de veïns. Els últims pisos tenen forats justament sota terrat, els últims pisos 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

estan buits deixen les finestres obertes a la nit. Les finestres i balcons dels que no hi viu ningú 
els deixen oberts, i clar això pinta com que... només queden les botiges de baix. I demanar 
també per la quan serà el pròxim Consell de salut.  
I jo clar, potser ara no és el moment de parlar d’això, però m’agradaria saber què està passant 
amb el tema de les urgències de Pere Camps perquè... a veure s’han traslladat però em 
sembla que el lloc no és el més adequat.  
Resposta: Joaquim Pou és un Hotel que havia demanat llicència abans de la moratòria, per 
tant és un dels hotels que tira endavant. Petrixol 8 i Rambla 114 mirem, inspeccionem mirem 
això que ens dius si hi ha forats al terra enviem una inspecció. El Consell de Salut es farà al 
Maig.  
I amb les urgències de Pere Camps, això ho hem explicat més al Raval però també nodreix al 
gòtic. La seva, no és només que canviem les urgències de Pere Camps que en aquella indret 
ens permet també posar la unitat de malalties tropicals i altres unitats i ampliar també serveis 
sinó que això forma part de tota una reordenació d’equipaments sanitaris que ens permet 
també el trasllat de la sala Baluard que ens permet també no tenir només prevenció de riscos, 
de tenir també un espai de tractament, que fins ara no teníem. De tractament i de seguiment, 
i en general aquest pla que ve del mandat anterior nosaltres l’hem volgut tirar endavant 
perquè ens semblava que efectivament millorava la qualitat del servei de salut que es donava. 
Es veritat que aquesta reestructuració no està acabada i que fins el 2018 no ho estarà. 
 
Marina – AMPA Baixeras.  
Al C/ Ataülf no venen mai els urbans a l’hora de sortida i entrada dels nens. Ja sé que a 
vegades no poden venir per temes de servei, però és que ho he estat observant i no venen 
mai directament. I insistir amb el tema de treure els cotxes de plaça Sant Miquel, que és vital i 
urgent. 
Resposta: Hi ha una part que s’han de cobrir tots els serveis, si hi ha alguna necessitat 
concreta, tornem a posar sobre avís. Si que diria que en general intentem requerir el servei de  
la Guàrdia Urbana quan el necessitem realment.  
Resposta conjunta a Faus – Lucia: Per complementar la pregunta de Faus i Lucia, que em 
sembla que esteu en la mateixa. Com es pot participar? Volent participar, el grup impulsor. 
Com la jornada oberta que farem amb veïns i veïnes i entitats que segurament per ser pràctics 
les farem per separat. La d’entitats i després una altra de veïns i veïnes. És absolutament 
obert, és veritat que tenim l’experiència prèvia d’altres barris, que ja estan en desplegament: 
cada grup impulsor no hauria de ser de més de 10-15 persones per una qüestió pràctica de 
funcionament. Qui decideix quins són els veïns i veïnes que van al grup impulsor ho decidirem 
col·lectivament amb qui vingui l’espai de decisió. Qui vulgui i tingui ganes de participar 
participa i és així de fàcil. 
En qüestió de si els veïns tindrem participació prèvia a tancar el document evidentment sí, per 
això fem aquesta jornada durant el més de Gener que al ajornada ve amb un document que el 
posarem sobre la taula, que és una mica més concret que el que hem explicat avui que són les 
línies generals. La voluntat d’aquesta jornada és construir col·lectivament entre el veïnatge i 
qui estem preparant aquest esbós de document xequejar que és el que realment creiem que 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

necessita el barri des de tots els punts de vista, i arribar a tancar un document final pel mes de 
febrer. Aquest document final no és propostes tancades. Són les carreteres, les autopistes que 
van i en el camí de la carretera que dura 4 anys hem d’anar fent les parades que considerem. 
Però aquest document si que marca cap a on van les accions, però no les concreta amb noms i 
cognoms definitius tancadíssims. Precisament per aquesta voluntat que us deia abans que és 
una voluntat que tenim nosaltres d’explicar, de treballar el procés durant el procés. No Fer un 
treball previ i que després ja veurem com s’executa, sinó que el treball continu és quan anem 
definint les propostes.  
Cristina 
Igual que ha dit aquesta veïna que volia saber quins edificis quina activitat està prevista que 
tinguin que afegiu també el carrer Ataülf 7 que porta cinc o sis anys amb obres i que ningú sap 
que és el que es posarà allà, i després el Carrer Gignàs amb Correus. Un edifici que abans 
estava la Cerveteca, que tampoc ningú del barri sap lo que es posarà allà. Després en el que 
comentava aquest veí de la Boqueria em vull ratificar en casi tot el que ha dit.  
El tema de la Boqueria si que és veritat que es va parlar aquí en un Consell de barri , es va 
actuari quan anàvem a a bogeria veiem que molts locals ja no tenien taules fora. Però ara ja 
portem ben bé un mes que tots els que havien tret les taules les han tornades a posar. Hi ha 
hagut una relaxació, segurament no heu acabat de passar per allà. I un altre cop està com 
estava. Un altre cop tens passadissos que ja no s’hi pot passar perquè han tornat  a treure 
totes les taules fora. Després també s’havia parlat en un altre consell de barri que no es 
donarien més llicències perquè les parades posin sucs, i cada cop hi ha més parades de fruita 
que posin sucs. Llavors això s’ha de veure perquè parades fessin suc, parades que són de tota 
la vida posen suc. Llavors això s’hauria de comprovar perquè potser estan actuant sense 
llicència.  
C/Comtal amb Comtessa de Sobradiel – La Taberna de Pepe – Ja ho vam dir que treu bocois i 
tot al carrer, treu pissarres. Ara té fins i tot un indicador d’aquells al carrer que posa on està 
Helsinki i tot això. Vull dir una persona invident no pot caminar perquè no pot anar pel costat 
de la vorera perquè té completament tot ocupat. o sigui té, dues pissarres, els bocois, els 
tamborets, i ja et dic fa més d’un any, suposo que ja deu haver rebut la carta, deu haver rebut 
varis avisos i continuen amb la mateixa activitat, vull dir que suposo que si hi ha la normativa 
ja se li ha notificat ja és el moment potser de sancionar. Perquè jo sé que quan el semàfor es 
posa vermell no puc passar, i no m’avisa el guàrdia, em posa una multa. A més no té sortida 
de fums. Tu passes per davant  si estan fent peix, te’l menges i si estan fent pollastre lo 
mateix. Tot surt a Comtessa de Sobradiel, no té sortida de fums  
El local de la plaça Sant Jaume, també ratifico el que ha dit aquest senyor i el que no entenem 
és si no té llicència, per què no es pot actuar ja? No té gaire sentit.  
Càrrega i descàrrega, jo recordo anys enrere quan aparcaven els cotxes oficials a plaça sant 
miquel. La Càrrega i descàrrega es feia al C/ Ferran, i moltes vegades els botiguers deien que 
perquè no podien descarregar a la plaça i se’ls deia que era per seguretat. Per què ara sí, per 
què no es pot continuar fent a C/Ferran que hi ha un horari per a que passin els cotxes. I 
també tema seguretat posar un camió allà, un no, un dos, tres, els que van arribant, tampoc 
molt segur no és de cara l’Ajuntament.  



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

Resposta: Prenem nota del que has dit a Ataülf 7, i mirem què passa efectivament. Amb tema 
Boqueria es van fent actuacions periòdiques. Encara hem de tancar l’actuació singular, és cert 
que hi ha dies en els que hi ha una mala praxis i amb  el tema de noves llicències, el que vaig 
dir és que no es donarien noves llicències de bar dins el mercat. Ara bé, ara mateix 
l’ordenança de mercats permet que tu destinis una part de la teva parada al que es diuen 
productes derivats. Per això hi ha moltes parades de fruita que després acaben venent poca 
fruita.  
Local de Sant Jaume, perquè s’entengui, que és cert que a vegades dius com pot ser, si saps 
que és il·legal i no té llicència no el pots tancar? Perquè tenim un ordenament jurídic 
garantista que en part està bé ara t’ho dic així a grosso modo per dir-ho d’alguna forma. Quan 
fas la inspecció i veus que no té llicència, i ho ha fet malament, obres un sancionador i obres 
una ordre de cessament, ell té el propietari en aquest cas capacitat per a poder posar 
al·legacions que tu has de poder respondre, això suposa un temps perquè hi ha uns tempos 
també per tot això a banda amb aquets ordre de cessament si no cessa l’activitat té un temps 
per cessar-la i si no ho fa fas una inspecció i aquí ja el pots tancar.  
Càrrega i descarrega vull tornar a dir el que he dit en el grup, que és que el problema que 
tenim en general al Gòtic sobretot al Gòtic Nord és que a poc que toquis alguna cosa ho has 
de tocar tot. No és que tinguem una gran esplanada on poder posar la càrrega i descàrrega i 
és indiferent. Sinó que totes les peces que tenim han d’encaixar amb altres peces precisament 
per aquesta trama urbana que tenim. En tot cas prenem nota d’aquesta proposta que feies. 
EL tema de les pissarres/ocupació de la via pública. Concretament vam denunciar aquets local 
que va ser quan van obrir. 
 
Calixto 
No he dit que la Mariona no faci la feina ni que fos dolenta, jo dic que la Mariona no puede 
hacer tanta faena, simplement això, no he dit res més. El que he dit que o les altres no feien 
res – que no era veritat – estaven dues i això ho sap tothom i ara mitja no ho pot fer tot. I a 
més et desconnectes del treball que estàs fent. Jo l’altre dia la veritat és que m’he quedat jo 
pensava que estaria tot el matí. De totes maneres els veïns, hi ha una sèrie de veïns que estem 
fent una tasca que crec que és important per vosaltres. Jo molts cops penso si marxar del barri 
com estan marxant molts. Si vosaltres en quant el pla de barris voleu fer alguna cosa el primer 
és netejar el barri, però netejar de tot. I tot és tot. Passeu una, la Mariona té les fotos. Com 
està el terra del barri?  
Referent al Cannàbic de Còdols 21, bé una cosa. Allà hi ha unes persones que estan captant. 
Avui a la plaça de la Mercè hi havia un noi italià que vam parar a dos o tres una japonesa, i la 
japonesa i li va dir la merda en italià. És que venen a manades. I si li tanquen ja han obert, ja 
han preparat una mica més amunt han preparat un local aneu en compte amb aquestes coes. 
Després l’altre dia em sembla que la Teresa li va dir també a la Mariona que al nº 9 de Còdols 
estan fent, no sé què estan fent allà. 
Resposta Hi ha aquest pla de recursos humans i estem alliberant gent, i la Mariona és una 
d’aquestes tècniques que s’alliberarà per poder fer altres feines que té. Respecte el club 
cannàbic, anem a fer la inspecció, no ens deixen entrar, necessitem una ordre judicial i per 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

tant estem esperant aquesta ordre. Per poder tancar, necessitem una ordre judicial. Podem 
multar que ja ho anem fent, però per poder multar necessitem una ordre judicial, perquè 
quan tens una actuació irregular no cessa, i no et deixen entrar has de demanar l’ordre judicial 
per poder tancar.  

 
Gala: Tanquem aquí Sant Miquel ho portarem a la Comissió de seguiment i Pla de barris, i si 
no ens veiem bones festes i bon any nou. 
 
 
Es tanca la sessió a les 12:30h. 
 

 


